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Protokół Nr 30 
z obrad trzydziestej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytej  

w dniu 25.04.2013r. 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Skarbnik Gminy      - Alina Kruk 
4. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
5. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalne 

 w Więcborku      - Adam Kubiak 
6. Główna Księgowa Zakładu Gospodarki Komunalnej 

 w Więcborku      - Grażyna Kamińska  
7. Dyrektor Spółki „PROVITA w Więcborku  - Tomasz Mesjasz 
8. Radny Rady Powiatu     - Andrzej Chatłas 
9. Redaktor „Gazety Pomorskiej”    -Barbara Zybajło-Nerkowska  
10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 
11. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego - Paweł Szydeł 
 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 

Porządek obrad przewidywał: 

1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radych. 
7. Informacja dotycząca funkcjonowania służby zdrowia na terenie gminy Więcbork 

• Wystąpienie Dyrektora Spółki „PROVITA” 
- DYSKUSJA 

8. Informacja Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku dotycząca 
wykonania planowanych zadań na rok 2012 oraz założeń na 2013 rok. 

9. Ustosunkowanie się do wniosku złożonego przez dyrektora Zakładu Gospodarki 
komunalnej dotyczącego zatwierdzenia taryf na wodę i ścieki. 
- DYSKUSJA 
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10.  Przyjęcie uchwały w sprawie przedłużenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  
i zbiorowe odprowadzanie ścieków ustalone przez Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka 
z o. o. w Więcborku. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i warunków korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest gmina Więcbork. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 
na lata 2013 – 2015. 

13. Przyjęcie uchwały  w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013. 
14. Przyjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na spłaty wcześniej zaciągniętych 

pożyczek i kredytów oraz wykupu obligacji. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wolne wnioski i informacje. 
17. Zakończenie. 
 

Przewodniczący RM  zaproponował wprowadzenie do powyższego porządku dodatkowego 
punktu tj. Podjęcia uchwały w sprawie akceptacji kierunku działania Burmistrza Więcborka 
zmierzającego do realizacji przedsięwzięcia pn.: „Zamknięcie i rekultywacja gminnego 
składowiska odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne w miejscowości Dalkowo, Gmina 
Więcbork” 

Porządek obrad z wniesioną autopoprawką przyj ęto jednogłośnie 
 

 
Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XXIX sesji został 
napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Zgłoszone uwagi zostały 
uwzględnione. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych w chwili obecnej ma jakieś uwagi. 
Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod głosowanie. 

Protokół przyj ęto jednogłośnie 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
2.04.2013r. – udział w spotkaniu jubileuszowym z okazji 101 rocznicy urodzin Pana 
Rakowskiego, mieszkańca Jelenia. 
9.04.2013r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Starostę Powiatu i Zarząd Dróg 
Powiatowych w Sępólnie, dotyczącym stanu dróg powiatowych i założeń na najbliższe lata. 
W spotkaniu udział wzięli: Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich – Pan Jagodziński, 
Burmistrzowie ościennych gmin oraz Wójt gminy Sośno, Przewodniczący RM, Posłowie na 
Sejm RP – p. Iwona Kozłowska i p. Jarosław Katulski, Radni Rady Powiatu. 
Tego samego dnia Przewodniczący RM wziął udział w zorganizowanym przez Burmistrza 
Więcborka spotkaniu dotyczącym  ustosunkowania się do projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. 
Udział wzięli w nim również: Starosta Powiatu Sępoleńskiego, Burmistrzowie ościennych 
gmin oraz Wójt Gminy Sośno, Przewodniczący RM. 
12.04.2013r. – spotkanie z Dyrektorem Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Spółki 
„PROVITA”. Spotkanie odbyło się z inicjatywy Dyrektora Spółki. 
Udział w posiedzeniach Komisji RM; 
18.04.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/  Rady Miejskiej  Więcborku. 
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23.04.2013r – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami.  
 
29.03.2013r. – udział w Walnym Zebraniu Lokalnej Grupy Rybackiej. 
2.04.2013r. – udział w obchodach jubileuszu 101 rocznicy urodzin mieszkańca jelenia Pana 
Rakowskiego. 
3.04.2013r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Pęperzyn oraz spotkaniu roboczym  
z Burmistrzem Kamienia Krajeńskiego i Wójtem Sośna w sprawie złego stanu dróg 
powiatowych. 
4.04.2013r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Nowy Dwór. 
9.04.2013r. – spotkanie z młodzieżą gimnazjalną dotyczące świadomości obywatelskiej.  
W ramach wizyty uczniowie zapoznani zostali ze strukturą Urzędu Miejskiego i sposobem 
jego funkcjonowania. W tym również dniu Burmistrz Więcborka uczestniczył w spotkaniu 
dotyczącym perspektyw inwestycyjnych 2014 – 2020 połączone z problematyką obwodnic na 
drodze krajowej Sępólna Krajeńskiego oraz Kamienia Krajeńskiego. W spotkaniu tym wziął 
udział Dyrektor Generalnej Dyrekcji Dróg  i Autostrad na województwo Kuj.- Pom. –  
p. Jakubiński. Z pozyskanych w trakcie rozmów informacji wynika, iż z racji ograniczonych 
środków sieć drogowa została zweryfikowana i wyznaczono do remontu odcinki najbardziej 
istotne. Ciężko będzie w takiej sytuacji wygospodarować środki na budowę obwodnicy 
Sępólno Krajeńskie – Kamień Krajeński nawet z oszczędności po przetargowych. 
11.04.2013r. – wspólny ze Skarbnik Gminy wyjazd do Torunia celem podpisania aneksu do 
mowy na budowę placów zabaw. 
13.04.2013r. – udział w obchodach jubileuszu 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa 
Stasiewskich. 
18.04.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 
19.04.2013r. – spotkanie u Starosty Powiatu Sępoleńskiego w sprawie dróg powiatowych. 
Burmistrzowi ościennych Gmin o raz Wójt Sośna  zgłaszali zły stan tych dróg wskazując, iż 
oczekuje się wyasygnowania ze strony Powiatu środków dodatkowych na ratowanie 
zniszczonej nawierzchni. 
23.04.2013r. – wyjazd do Torunia w celu podpisania aneksu do umowy dotyczącej budowy 
drogi gminnej wraz z odwodnieniem w obrębie ulic Kazimierza Wielkiego i Bolesława 
Chrobrego w Więcborku / Osiedle Piastowskie/ oraz udział w posiedzeniu Komisji Budżetu  
i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 
24.04.2013r. – udział w obchodach Jubileuszu 85-lecia Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie. 
 
 
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Radny Jan Antczak zgłosił brak piasku w piaskownicach wybudowanych placów zabaw 

na terenie sołectwa Runowo Krajeńskie. 
• Radny pytał również, czy została naprawiona gminna równiarka oraz, czy sołectwo 

Runowo może liczyć na pozyskanie z Gminy kruszywa celem naprawy polnych dróg. 
• Wspomniał także o piśmie, jakie trafiło zarówno do niego, jak i Burmistrza Więcborka 

w sprawie utworzenia w Runowie II Oddziału Przedszkolnego dla 3 - latków i 4 – 
Latków, które nie dostały się do Przedszkola. Takich maluchów jest w sołectwie Runowo 
dziesięcioro i gdyby udało się do nich dołączyć dzieci z Więcborka można byłoby 
utworzyć dodatkową grupę. Nie byłoby w tej sytuacji konieczne zatrudnianie 
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nauczycielki – opiekunki grupy, a jedynie dołożenie 0,5 etatu osobie, która już w tej 
chwili pracuje w runowskim oddziale Przedszkola. Radny prosił Burmistrza  
o pozytywne załatwienie tej sprawy. 

2. Radny Kazimierz Wilczyński powrócił do interpelacji zgłaszanej rok wcześniej,  
a dotyczącej budowy podjazdu dla osób niepełnosprawnych przy wejściu do Urzędu Stanu 
Cywilnego w Więcborku. Wówczas Burmistrz obiecał załatwić tą sprawę przy okazji 
kładzenia nowej nawierzchni chodnikowej przy ul. Pocztowej ale sprawa chyba umknęła 
uwadze. Zdaniem radnego zadanie można byłoby wykonać niewielkim nakładem środków 
podwyższając część chodnika pomiędzy jednymi drugimi schodami. 

• Nawiązał do konstruowanego projektu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy. Z tego, 
co mówił Burmistrz spotkanie radnych z projektantem odbędzie się w najbliższym czasie 
niemniej chciałby wiedzieć, jak przebiegają dotychczasowe prace nad tym dokumentem.  

3. Radny Stanisław Posieczek zwrócił uwagę na fatalny odcinek drogi w kierunku 
Wymysłowa w szczególności ten do wysokości Stacji Paliw i Zakładu Drzewnego. 
Proponował, by wespół z właścicielami w/w obiektów dokonać niezbędnych nakładów 
finansowych na naprawę uszkodzonej nawierzchni, 

4. Radny Marian Kielich wskazał na spore ubytki w jezdni przy ul Brzozowej  
w Więcborku, które wymagają pilnej interwencji. 

• W imieniu mieszkańców ulicy Lipowej pytał o termin rozpoczęcia prac inwestycyjnych 
na tym terenie. 

• Radny chciał również wiedzieć, kiedy nastąpi naprawa toru motocrossowego oraz na 
jakim etapie są rozmowy  w temacie zakupu części działki od p. H., która zwiększyłaby 
ten teren. Mówił, że pojawiła się propozycja, aby w kwestii zakupu nieruchomości na ten 
cel skontaktować się z Parafią, która jest właścicielem znajdujących się w tej lokalizacji 
mokradeł. Po przeprowadzeniu odpowiednich zabiegów teren ten mógłby posłużyć, jako 
parking. 

• Ponadto pytał, czy w sprawie koniecznych napraw ulicy Dworcowej były prowadzone 
jakieś rozmowy z PKP. 

• Wniósł o skierowanie równiarki gminnej na drogę do Dalkowa. 
5. Radny Mariusz Wobszal zapytał, czy przewidywany jest remont nawierzchni,  

a przynajmniej zaklejenie dziur na skrzyżowaniu pomiędzy ulicą Dworcową 
i Złotowską. Część napraw – największych uszkodzeń, została wykonana przez 
drogowców  ale reszta uszkodzeń pozostała i należy je wyeliminować. 

• Apelował także o doprecyzowanie w ulotkach skierowanych do mieszkańców gminy 
Więcbork zapisów dotyczących np. pozbywania się odpadów typu popiół. Takie pytania  
i wiele innych szczegółowych trafiają do niego od mieszkańców, więc wnioskuje z tego, 
że społeczeństwo nie jest wystarczająco doinformowane.  Warto byłoby zatem sporządzić 
dodatkowe wyjaśnienia do przygotowanej już przez Gminę ulotki i uszczegółowić co do 
jakich pojemników należy wrzucać i zamieścić to w dostępnych dla mieszkańców 
mediach. 

6. Radny Roman Mroczkowski mówił o zapadającym się na ulicy Słonecznej / przy 
garażach/ asfalcie po niedawno przeprowadzanych tam pracach kanalizacyjnych  
i potrzebie szybkiego rozwiązania tego problemu. 

7. Radna Grażyna Witczak interesowała się organizacją frontu robót Firmy SKANSKA,  
a konkretnie ograniczeniem czasowym, co do zamknięcia strefy, w jakiej zlokalizowane 
są sklepy oraz bank.  Pytała, czy taka sytuacja zaistnieje, a jeżeli tak to, czy jest jakieś 
ustalenie na jaki czas taka sytuacja może zaistnieć oraz, czy przewidywane jest całkowite 
zamknięcie przejazdu przez Rynek w ramach prowadzonej inwestycji. 
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8. Radny Stanisław Piłka mówił o złym stanie dróg: relacji Lubcza – Borzyszkowo oraz 
Borzyszkowo – Czarmuń. Prosił o monitowanie do zarządcy dróg – Zarządu Dróg 
Powiatowych o  naprawę powstałych po zimie uszkodzeń. 

• Radny prosił również o wpisanie w grafik prac równiarki, dróg gminnych sołectwa 
Borzyszkowo. 

9. Radny Waldemar Kuszewski ponownie wywołał nawracający problem zapadającego się 
asfaltu przy bloku Nr 6 na Osiedlu BoWiD. Usterka była już kilkakrotnie naprawiana 
przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Więcborku ale na tyle nieskutecznie, że problem 
regularnie powraca. Prosił o zajęcie się sprawą. 

• Pytał, jak wygląda sytuacja związana z rozprowadzaniem, czy też rozpowszechnianiem 
wśród mieszkańców gminy deklaracji dotyczącej gospodarki odpadami. Ostateczny 
termin składania deklaracji pomału się kończy, a  część z mieszkańców sygnalizowała 
mu, że takowej deklaracji nie posiada, zatem pada pytanie, czy formularze zostaną do 
wszystkich dostarczone. 

• Radny przypomniał też o niezałatwionej sprawie zmiany organizacji ruchu na ulicy 
Wodnej polegającej na wprowadzeniu tam ruchu jednokierunkowego. Burmistrz 
Więcborka po zgłoszeniu interpelacji przyznał, że takowa zmiana w tym rejonie jest 
wskazana i będzie to zrobione, jednakże mija rok od wywołania tematu i nic w tej sprawie 
nie zrobiono. Ponowił zatem prośbę o zajęcie się tym zagadnieniem. 

 
 
 
Ad. 7 Informację dotycząca funkcjonowania służby zdrowia na terenie gminy Więcbork 
przedstawił Dyrektor Spółki „PROVITA” w Wi ęcborku p. Tomasz Mesjasz. 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokółu / do wglądu w biurze RM/ 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski  odniósł się do wspomnianego w informacji systemu eWUŚ,  
a konkretnie do mechanizmu jego działania. Przytoczył w wystąpieniu sytuację z jaką spotkał 
się  jego znajomy podczas rejestrowania wizyty. Pacjent – osoba pracująca, ubezpieczona 
zweryfikowana została przez system jako osoba nieubezpieczona. Złożył zatem stosowne 
oświadczenie, że jest ubezpieczony i oczywiście na tej podstawie mógł skorzystać z porady 
lekarskiej. Niezależnie jednak od tego, dochodził sposobu sprostowania błędu w systemie. 
Pytał, czy przyniesienie druku RMUA, bądź zgłoszenia do ubezpieczenia wystarczą, by błąd 
wykluczyć. W odpowiedzi usłyszał, że powyższe nie wystarczy, gdyż nie jest w interesie 
Przychodni prostować i wyjaśniać takie rzeczy. Kolejna rzecz, która go  nieco oburzyła, to 
fakt, że na karcie, na której wypisywał leki do przepisania dużymi literami wypisana została 
informacja „nieubezpieczony”, a jeden z pracowników głośno pozwolił sobie to 
skomentować. Pacjent poczuł ogromny dyskomfort zaistniała sytuacja tym bardziej, że jest 
ubezpieczony i posiada na to stosowne dokumenty. Nie ma oczywiście problemu, by za 
każdym razem pisał oświadczenia o ubezpieczeniu ale rzecz w tym, że sytuacja taka 
wytwarza dla danej osoby niezbyt przyjemną atmosferę, a tak na pewno nie powinno być. 
Radny pytał zatem, czy ten system został już poprawiony, jak wygląda ewentualna procedura 
prostowania błędów. Zdaniem radnego dostarczenie właściwych dokumentów  
o ubezpieczeniu i przefaksowaniu do właściwej komórki – administratora systemu 
rejestrującego, winno być ostatecznym załatwieniem sprawy.  
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W odpowiedzi Dyrektor Spółki  stwierdził, że nie ma takiej procedury, w której zakład opieki 
zdrowotnej faksuje gdzieś jakieś dokumenty pacjenta, co więcej nie ma tez takiej procedury, 
by pacjent mógł zgłosić się do NFZ. Pacjent może jedynie załatwić tą sprawę w ZUS. Z maila 
otrzymanego z NFZ wynika, że  sprawy ubezpieczenia są niejako poza NFZ i żeby to 
sprawnie działało dokumenty muszą przejść odpowiednią drogę formalną tj. np. w momencie 
urodzenia dziecka pracujący rodzic musi zgłosić to pracodawcy, a osoba zajmująca sie tymi 
sprawami winna prawidłowo wypełnić dokumenty, prawidłowo przesłać do ZUS i wówczas 
pomiędzy ZUS, a administratorem eWUŚ informacje te zostają przekazane.  Taka droga 
obiegu dokumentów daje największą szansę na to, że pacjent w systemie „wyświetli się na 
zielono” tj. jako ubezpieczony. Przychodnia uzyskała informację o osobach 
nieubezpieczonych i okazało się, ze zgodnie z tymi danymi  liczba osób nie mających 
uprawnień do świadczeń medycznych wynosi 1370. Przeglądając te dane zauważył, że cześć 
z tych osób rzeczywiście tych uprawnień nie posiada / przebywają za granicą i nie płaca 
składki zdrowotnej w Polsce/, są tam też dzieci i osoby zakwalifikowane w wyniku błędu  
w przekazie danych od pracodawców lub  błędu leżącego po stronie ZUS. Nie ma jednak 
możliwości, by to zakład opieki zdrowotnej ingerował w te rzeczy, jedyne co może on zrobić, 
to wziąć od pacjenta oświadczenie i udzielić mu porady zdrowotnej i wypisać receptę na leki 
refundowane. Na tym rola ZOZ się kończy.  Trudno dojść właściwie, jak to wszystko działa 
zwarzywszy na fakt, że pacjenci, którzy pojawili się w styczniu i widnieli jako 
nieubezpieczeni, po załatwieniu wszelkich formalności w ZUS w miesiącu kwietniu nadal  
w systemie funkcjonują bez uprawnień do świadczeń. 
 
Radny Kuszewski rozumiał brak procedur, chciał jednak pokazać, jak „chory jest taki 
system”. Najłatwiejszym rozwiązaniem byłoby przedłożenie przez osobę ubezpieczoną 
dokumentów w ZOZ, a ten droga elektroniczną lub inną przesyła we właściwe miejsce. 
Właściwie osoba taka może stwierdzić, że nie jest od tego, by cokolwiek wyjaśniać, ma 
stosowne dokumenty świadczące o ubezpieczeniu, a i w ostateczności może za każdym razem 
pisać oświadczenia, że uprawnienia posiada. Problem powstaje pomiędzy ZOZ, a jednostką 
finansującą te świadczenia. Tu pewne sprawy nie są dostatecznie wyjaśnione, co powoduje za 
każdym razem potrzebę przedkładania dodatkowych dokumentów. 
 
Radny Mariusz Wobszal zwrócił uwagę, że to obowiązkiem pracodawcy jest zgłoszenie 
pracownika do ubezpieczenia w ZUS, zatem jedyną słuszną drogą jest zgłoszenie się do 
pracodawcy, by ten zweryfikował i wyjaśnił  ewentualne nieścisłości. Pracownik winien w tej 
kwestii zwrócić się do pracodawcy, zaś bezrobotny do urzędu pracy.  
 
Dyrektor Spółki przyznał przedmówcy rację – najwłaściwszym jest przejście drogi 
prowadzącej do ubezpieczenia. Sprostował też, że wspomniał o zwróceniu się do ZUS mając 
na uwadze osobę prowadzącą działalność gospodarczą. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, iż z wypowiedzi Dyrektora wnioskuje, że z chwilą 
pojawienia się w systemie informacji, że pacjent jest nie ubezpieczony, choć w rzeczywistości 
ubezpieczony jest, złożenie pisemnego oświadczenia danej osoby wystarczy do udzielenia jej 
porady. Według niego najistotniejsze w tym wszystkim jest to, że osoba nie zostaje 
odprawiona i uzyskuje potrzebną pomoc. Rada systemu nie uleczy ale zgadza się z radnym 
Wobszal w twierdzeniu, że procedura ustalani i dociekania błędu leży w gestii pracodawcy. 
 
W sporadycznych przypadkach pacjent mówi otwarcie, że jest nieubezpieczony i wówczas 
musi za wizytę uiścić opłatę  - Dyrektor Spółki. 
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Radna Beata Lida stwierdziła, że pracodawcy wywiązują się ze swoich obowiązków ale  
z własnego doświadczenia wie, że pomimo tego sytuacje podobne do omawianych się 
zdarzają. Podziękowała również za pośrednictwem Dyrektora Spółki stomatologom  
z Sypniewa oraz Sośna za udzielanie natychmiastowej pomocy dzieciom z Placówki 
Opiekuńczo - Wychowawczej, którą zarządza. Nie może tego samego powiedzieć  
o stomatologach z Więcborka, ale  świadczenia w/w są naprawdę  prowadzone wzorcowo. 
 
Radny Jan Antczak z racji piastowania funkcji Przewodniczącego Komisji Zdrowia  
i Pomocy społecznej pytał, jak układa się współpraca pomiędzy Gminą, a NZOZ 
„PROVITA”. Powiedział również, że podobna sytuacja jak opisywana przez radego 
Kuszewskiego zdarzyła się również jemu i właściwie dzięki systemowi eWUŚ dowiedział się, 
że syn nie jest ubezpieczony. Załatwił wszystkie formalności i sprawa została wyjaśniona. 
 
Dyrektor Spółki zapewnił, że współpraca z Gminą układa się bardzo dobrze. Umowa 
dotycząca dzierżawy budynków jest respektowana, a Przychodnia po prostu wykonuje „swoją 
robotę”. 
 
Przewodniczący RM poruszył kwestię rozliczeń pomiędzy NFZ, a Spółką pytając, jak 
wygląda sytuacja w zakresie rozbieżności pomiędzy ilością ubezpieczonych wykazywanych 
przez eWUŚ, a ilością zarejestrowanych pacjentów bezpośrednio w więcborskiej Przychodni.  
 
Dyrektor Spółki  wyjaśnił, że Ośrodek zdrowia nie ma płacone od ilości udzielonych porad 
ale tzw. stawkę kapitacyjną tj. co miesiąc wpływa kwota wyliczona według określonych 
współczynników na tą ilość pacjentów, jaka zarejestrowanych jest w Przychodni. Przy czym 
inaczej rozliczane są dzieci i osoby po sześćdziesiątym piątym roku życia. Do dnia 31 maja 
płatności z NFZ płacone będą według powyższego, natomiast później prawdopodobnie 
nastąpi zmiana zasad finansowania świadczeń. Miało zostać to wprowadzone od 1 czerwca 
ale zdaniem Dyrektora jest to mało prawdopodobne, gdyż zawsze w przypadku takich zamian 
pojawiają się projekty, które  podlegają konsultacji. Sam na bieżąco śledzi te rzeczy, jak na 
razie żadne projekty w tej sprawie się nie pojawiły. Na dziś rzecz ta pozostaje niejako  
w zawieszeniu i nie bardzo wie jak od 1 czerwca te finanse będą wyglądały. Nie pozostaje  
w tym przypadku nic innego, jak uzbroić się w cierpliwość i czekać.  
 
Radny Kazimierz Wilczyński poruszył sprawę rzeczywistej „przynależności” pacjenta do 
danego lekarza rodzinnego tzn. tego do którego się zapisał. Zastanawiał się, czy 
zadeklarowanie przez osobę jako lekarza rodzinnego danego lekarza oznacza, że sprawuje on 
nad nim wyłączna opiekę, czy jest to jedynie formalność, gdyż on sam przy każdorazowej 
wizycie trafia do innego medyka. 
 
Dyrektor Spółki   podał, że generalnie jest tak, że są lekarze z mniejszą i większa ilością 
pacjentów i szczególnie w okresie zwiększonej ilości zachorowań faktycznie może być 
trudność z dostaniem się do tego lekarza prowadzącego pacjenta w danym momencie. Pewne 
udogodnienia w tym zakresie zostały wprowadzone poprzez możliwość w przypadku chorób 
o charakterze przewlekłym, zarejestrowania się do lekarza z wyprzedzeniem w poniedziałek 
na pozostałe dni tygodnia. Zdaje sobie sprawę i rozumie, że wielu pacjentów było 
niezadowolonych ale okres zimowy dał się wszystkim we znaki również i Przychodni. W tym 
czasie według jego obliczeń udzielono 3 tys. więcej porad niż w poprzednich okresach. 
Trudno zatem było zorganizować wszystko tak, by pacjent i otrzymał pomoc, i od tego 
lekarza od którego, by sobie życzył. Wydaje mu się jednak, że teraz sytuacja się poprawiła, 
kolejek nie ma i jest możliwość zarejestrowania się do wybranego lekarza. Dyrektor 
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nadmienił również, że nie wprowadzono wcześniejszej rejestracji do lekarzy pediatrów. 
Wynika to z tego, że większość schorzeń, które dotyczą dzieci to schorzenia ostre, w których 
trudno przewidzieć przebieg. Pediatrzy rejestrują zatem wcześniej tych pacjentów, którzy 
mają pojawić się na kontroli lub chorują przewlekle.  
 
Radny Marian Kielich mówił, że od momentu wprowadzenia nowego  systemu lekarza 
rodzinnego dr Mesjasz jest jego lekarzem rodzinnym i nie zdarzyło mu się być nie przyjętym. 
Poza tym od tego roku zauważył zmianę nastawienia osób  pracujących w rejestracji. Panie są 
bardzo miłe i właściwie same proponują najbliższy termin wizyty. Od trzech miesięcy dość 
często odwiedza Przychodnię i ma okazję zarówno obserwować sytuację, jak i wysłuchać 
opinii innych pacjentów, w tym tych z ościennych gmin. Opinie te, zarówno dotyczące 
obsługi, jak i świadczonych usług medycznych, są bardzo pozytywne.  
 
Radny Szymon Grabinski  odnosząc się do informacji Dyrektora dotyczącej możliwości 
wcześniejszej rejestracji wnioskował, że rejestrowanie w poniedziałek na cały tydzień jest 
tylko teoretyczna rezerwacja, bo w konkretnym dniu dopiero wiadomo, czy ta osoba będzie 
rzeczywiście przyjęta. Zakładając teoretyczne, jeżeli będzie przełom miesiąca i nowy miesiąc, 
a pracownik pracował tylko do tego okresu, to może być już pozbawiony uprawnień. Czy  
w takim przypadku zostanie mu udzielona porada medyczna.  
 
Dyrektor Spółki  powiedział, że weryfikacja uprawnień odbywa się właściwie dwutorowo tj. 
w momencie, w którym pacjent jest rejestrowany, rejestrowany jest na dzień w którym 
udzielona zostanie porada. Jeżeli np. pacjent rejestrowany jest na czwartek przyszłego 
tygodnia, to w dniu świadczenia następuje ponowna weryfikacja uprawnień 
świadczeniobiorcy. 
 
Kolejne pytanie radnego Grabinskiego dotyczyło rejestrowania dziecka / do 15 roku życia/ 
osoby nieubezpieczonej. Czy w takim przypadku świadczenie/porada zostanie udzielone? 
 
Generalnie od dawna jest tak, że dzieci do 18 roku życia, kobiety w ciąży i okresie połogu 
 / 3 miesiące po porodzie/ niejako z automatu – niezależnie, czy są ubezpieczone, czy nie 
zawsze mogły korzystać ze świadczeń i właściwie nikt nigdy nie wymagał od nich jakiś 
dokumentów. Teraz wygląda to tak, że osoba taka w systemie wyświetla się na czerwono,  
a na recepcie, która jest refundowana, w rubryce Narodowy Fundusz Zdrowia w miejscu, 
gdzie powinien być Nr Kuj. – Pom. Oddziału NFZ wyświetla się kod DN. Nigdy jednak nie 
było problemu z udzielaniem świadczeń dzieciom i Kobietom ciężarnym. Te osoby są z mocy 
prawa chronione – wyjaśnił Dyrektor Spółki. 
 
W mojej pracy bardzo często spotykam się z tym że w Programie „Płatnik” trzeba wymienić 
członków rodziny – a tymi zazwyczaj są dzieci. Pytanie- czy jest Pan w stanie powiedzieć, 
czy jeżeli osoba z dzieckiem by się uparła, musiałaby mimo wszystko pisać oświadczenie, że 
jest ubezpieczona, czy też przychodzi z dzieckiem i jest normalnie przyjęte?- radny 
Grabinski. 
 
Administrator zarządzający systemem eWUŚ wskazał, ze powinien pisać oświadczenie. 
Podkreślam jednak, że dla nad de facto po wprowadzeniu eWUŚ-a niewiele się zmieniło, bo 
zawsze wiedzieliśmy, że NFZ nie robi problemów w przypadku  z dziećmi i kobietami  
w okresie ciąży i połogu ale w ulotkach informacyjnych poprzedzających wprowadzenie 
eWUŚ było napisane, że dana osoba – rodzic, bądź opiekun prawny, powinna napisać 



9 

 

oświadczenie i sprawdzić przyczyny ujęcia dziecka jako nieubezpieczonego – Dyrektor 
Spółki.  
 
Przewodniczący RM zmieniając tematykę dyskusji wywołał wątek dotyczący procedury 
kupna – sprzedaży budynku zajmowanego między innymi przez Przychodnie „PROVITA”. 
Proces ten ruszył zatem jest okazja, by usłyszeć stanowisko Dyrektora w tej sprawie. 
 
Funkcjonujemy od roku 2006 i niewątpliwym problemem Firmy, która funkcjonuje w takim 
zakresie jest brak stałej siedziby. Radni procedowali w procesie zakupu działki, która została 
przez Spółkę zakupiona. Wystąpiły jednak problemy w realizacji planów, a dotyczą głownie 
strony finansowej. Działka zlokalizowana w okolicy Urzędu Miejskiego ma bardzo dobre 
położenie ale jest trudną działką z uwagi na grubą warstwę nienośnych. Dodatkowo 
sąsiadujące budynki  narzucają spełnienie określonych warunków. Rozmawiano na ten temat 
z architektami i okazało się, że Spółka musiała by ponieść bardzo duże koszty żeby 
wybudować tą przychodnię , koszty na które nas po prostu nie stać. Chodzi tu o możliwość 
udzielenia kredytu – zdolność kredytową. W międzyczasie wypłynęła sprawa ujęta przez 
radnych w budżecie Gminy na rok 2013 tj. sprzedaż kondygnacji przychodni, my ten pomysł 
podchwyciliśmy i wystąpiliśmy do Państwa z prośbą o rozważenie sprzedaży części 
przychodni lub budynku przychodni. Jesteśmy tym oczywiście zainteresowani ale pozostaje 
kwestia wyceny. Pierwsza rzecz kupić, druga utrzymać, a trzecia – ten budynek wymaga 
nakładów. Zdaje sobie sprawę, że przy tak napiętym budżecie i ilości potrzeb, jakie chociażby 
pojawiły się w trakcie interpelacji radnych, trudno myśleć o budynku przychodni. Trzeba 
byłoby w niego trochę zainwestować – są problemy z dachem, naprawy wymaga elewacja, 
wskazane byłoby również docieplenie budynku / duże straty energii cieplnej/, schody, winda. 
Winda jest tą częścią, która dość często się psuje. Reasumując, dużo zależy od wyceny, czy 
będzie nas stać na zakup budynku i jednocześnie trzeba byłoby ponieść tam określone 
nakłady inwestycyjne. Nieefektywne jest też ogrzewanie. Przesył energii ze szpitala odbywa 
się starymi, kiepsko ocieplonymi rurami, co powoduje spore straty ciepła. Jest to instalacja 
nieefektywna i należałoby również pomyśleć o budowie kotłowni – mówił  Dyrektor Spółki. 
 
Wydaje mi się, że te mankamenty, usterki i inne wymienione niedociągnięcia będą działały na 
korzyść Spółki ponieważ rzeczoznawca będzie brał je pod uwagę w trakcie wyceny wartości. 
Ponieważ nie wszystko wymaga natychmiastowej interwencji późniejsze nakłady będą 
rozłożone w czasie – Przewodniczący RM. 
 
Radny Stanisław Posieczek przypomniał sprawę zgłaszaną przez siebie swego czasu  
w formie interpelacji, która dotyczyła podjazdu bądź windy w budynku Ośrodka Zdrowia 
w Sypniewie. Wie, że jest na terenie sołectwa grupa osób wymagająca specjalnego transportu, 
ponieważ sam niejednokrotnie brał w tym udział., dlatego tez chciałby wiedzieć, czy są 
szansę na wykonanie  takich udogodnień. 
 
Dyrektor Spółki  powiedział, że były do tego przymiarki z racji tego, że budynek świadczący 
tego typu usługi winien mieć złamane bariery architektoniczne. Problem jest taki, że poziom 
drzwi wejściowych  do Ośrodka jest bardzo wysoko, natomiast przepisy budowlane stanowią 
o tym, że podjazd musi mieć określony spad. Według obliczeń podjazd przy Ośrodku  
w Sypniewie musiałby zawijać się bodajże trzykrotnie, aby wymagany przepis uwzględniać. 
Byłby zatem długi i dość kosztowny.  
 
Burmistrz Wi ęcborka kontynuując wątek podjazdu stwierdził, że z tematem tym mierzył się 
już kiedyś wspólnie z  p. Dropinskim. Wyrysowany został nawet schemat i przygotowany 
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kosztorys, który opiewał na kwotę bodajże ponad 50.000,00 zł. Co do reszty potwierdza 
słowa dr Mesjasza. Natomiast co do nowo wdrożonego systemu eWUŚ, na własnym 
przykładzie może stwierdzić, że doskonale się sprawdza, pozwalając weryfikować rzeczy, 
które swego czasu umknęły uwadze.  
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i ogłosił dziesięciominutowa przerwę w obradach. 
 
W trakcie przerwy Burmistrz Wi ęcborka rozdał radnym kotyliony przeznaczone  
na uroczystość obchodów Święta -ego Maja, które przygotował wspólnie z przedszkolakami.  
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 8. Informację dotyczącą wykonania planowanych zadań na rok 2012 oraz założeń na 
2013 rok przedstawił Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Wi ęcborku p. Adam 
Kubiak.  
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM/ 
 
Ad. 9 Wniosek dotyczący zatwierdzenia taryf na wodę i ścieki oraz stosowny projekt uchwały 
w sprawie przedłużenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  
i zbiorowe odprowadzanie ścieków ustalone przez Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka  
z o. o. w Więcborku przedłożył również Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej  
w Więcborku.  
 
Wniosek stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokoły / do wglądu w biurze RM/ 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Ireneusz Balcer stwierdził, że przysłuchując się wystąpieniu Dyrektora podczas 
Komisji Budżetu /…/ i na sesji szczególnie zapadła mu w pamięć pojawiająca się strata na 
wodociągach. Pytał również, jak  wygląda kwestia finansowania napraw kanalizacji 
deszczowej. W jego mniemaniu zachodzi w tym zakresie pewne nieporozumienie, a ZGK 
działa trochę charytatywnie. Co bowiem jakiś rolnik z miejscowości lub mieszkaniec „X”, 
czy „Y” ma np. do naprawy „deszczówki” przy jakimś markecie, galerii, czy parkingu 
więcborskiej firmy?, a mimo wszystko naprawy i modernizacje  trzeba robić. 
 
Dyrektor ZGK  odpowiedział, że na razie Zakład nie zajmuje się kanalizacją deszczową.  
W chwili obecnej mowa jest o zmianie części prawa wodnego i być może zostanie zmieniona 
ta również część dotyczącą tej działalności. W niektórych gminach takie opłaty są 
wprowadzone, zatem może również w przyszłości dotyczyć to będzie i naszej.  
 
Przewodniczący RM wskazał, że na pewno jeżeli chodzi o zużycie wody, to jest ono nadal 
niskie. Wynika to niewątpliwie z zasobności mieszkańców i  ceny, która niestety odstrasza. 
Widać to doskonale porównując zużycie wody na przestrzeni lat, ilość wybudowanej  
w trakcie sieci wodociągowej i stanu zużycia, jaki odnotowywany jest obecnie / 2002r- ilość 
sprzedanej wody 340 tys. m³; w roku 2012 zużycie wody 344 tys. m³/. Wnioskować 
mieszkańców można zatem, że na pewno większość korzysta z sieci wodociągowej ale 
jednocześnie uruchamia swoje urządzenia np. pompując wodę dla inwentarza ze studni 
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głębinowych traktując ujecie miejskie, jako gwarant uzyskania wymaganego zaświadczenia  
o odpowiedniej jakości i korzystając z niego do celów domowych. Podejrzewa, że sytuacja ta 
tak szybko nie ulegnie zmianie. 
 
Radny Jan Antczak   wyraził ogromne zadowolenie z faktu, iż taryfy na wodę i ścieki nie 
zostaną w tym roku podwyższone. Wszyscy pamiętają, jaką burzę dyskusji wywołała 
ubiegłoroczna propozycja podwyżki stawek, więc tym bardziej cieszy tegoroczna decyzja 
Spółki. Radny chciał również wiedzieć, co dzieje się w temacie tzw. „odprysków”  
tj. odcinków /siedem gospodarstw/, które nie zostały zwodociągowane  na obszarze Runowo 
Wybudowanie w sprawie, których kierowane były pisma do ZGK. 
 
Przewodniczący RM zauważył, że generalnie widocznej poprawie uległa gospodarka 
ściekowa. Niewątpliwie przekłada się na to ilość wybudowanych w ostatnim czasie 
przydomowych oczyszczalni ścieków.  
 
Dyrektor ZGK podał, że potrzeby, o których wspomniał radny Antczak, według informacji 
zebranych na zebraniach wiejskich są w Runowie /ok. 2km/  i Katarzyńcu /1km/. Na ten cel 
potrzeba byłoby około 100.000,00 zł i jeżeliby tylko radni pomogli problem udałoby się 
rozwiązać. W następnym roku planowane jest połączenie wodociągu Klarynowa z Runowem, 
aby nie było konieczności korzystania z kupowania wody z sąsiedniej gminy. 
 
Radny Marian Kielich pytał, czy w związku z dokonana wymiana kanalizacji na  
ul. Powstańców Wielkopolskich  - na Osiedlu Plebanka Dyrektor jest w stanie 
zagwarantować, że po najbliższej ulewie nie zaleje piwnic bloku Nr 5. 
 
Dyrektor ZGK odpowiedział, ze byłby niepoważny, gdyby to potwierdził. Tego nie można 
zagwarantować. Robione jest wszystko, żeby kanalizację ta udrożnić i w tym celu wykonano 
wymiany ok. 60m tego najgorszego odcinka. Po zrobieniu tego przez firmę zewnętrzną są 
pewne niedociągnięcia ale wszystko w najbliższym czasie zostanie należycie „dopięte”.  
W miesiącu maju zaplanowano  ponowne przeczyszczenie tej kanalizacji. Rozmawiano 
również z Burmistrzem o wizualizacji tego kanału kamerą ale okazało się, że robił to już ktoś 
wcześniej i nie jest to ani pomocne, ani też skuteczne. Niemniej w przyszłości należałoby tą 
kanalizację po prostu wymienić. Odcinek liczy ok. 300 m, a te rury które już wymieniono 
położone były na głębokości ok. 4,5, zatem jest to i kosztowne i dość trudne logistycznie 
przedsięwzięcie. 
 
Radny Henryk Szwochert powiedział, że z przedłożonych radnym wyliczeń ZGK za 2012r.  
wynika, iż pobór i sprzedaż wody przynosi straty / ponad 36.000,00 zł. Zysk obliczany jest na 
30.000,00 zł, więc w sumie sytuacja kształtuje się w okolicach zera. Najważniejsze  jednak 
jest to, że ZGK za 2012 rok działalność zamknął zyskiem w kwocie 198.000,00 zł , stąd też 
uważa, iż stawki można pozostawić na dotychczasowym poziomie. Radny wskazał też na 
wysoki zysk z usługi wywozu nieczystości stałych – 117.000,00 zł, choć zmiana systemu, 
która obowiązywać będzie od lipca jest wielka niewiadomą. Czas pokaże, czy będzie to dla 
Zakładu opłacalne, czy tez trudno będzie zamknąć się w stawkach ustalonych wcześniej przez 
Radę.  
 
Radna Grażyna Witczak  poruszyła kwestię opłat abonamentowych. Swego czasu, przy 
omawianiu tego zagadnienia radni usłyszeli, że opłata funkcjonuje bo jest usankcjonowana 
prawnie, a w prasie można było przeczytać, że opłata pokrywa koszty wymiany liczników. 
Pytanie zatem, jak często te liczniki są wymieniane, czy wymieniane są na wniosek 
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użytkownika, czy też Zakład sprawdza ich zdatność. Osobiście radna zna przypadki, gdzie 
liczniki co najmniej od dziesięciu lat nie były wymieniane.  Poza tym w przypadku 
Wspólnoty Mieszkaniowej jest jeden licznik główny i opłata naliczana jest jedna niezależnie 
od ilości odbiorców natomiast, jak wygląda sytuacja jeżeli jest budynek dwurodzinny – płaci 
się dwa abonamenty, czy jeden? Czy musi być licznik główny na te mieszkania, czy też mimo 
wszystko płacić trzeba za jeden i za drugi? Być może zaś pozostaje to sprawa umowy. W jej 
przypadku pomimo tego, że  mieszka we Wspólnocie, kazano jej  podpisać indywidualną 
umowę z ZGK. 
 
Wspólnotami zarządzam od roku. Zasada jest taka, że wodomierze muszą być legalizowane, 
co pięć lat. Są umowy i ZGK stara się na bieżąco to wykonywać. Co prawda nie nadąża   
w pełni ale stara się te legalizacje przeprowadzać. Natomiast budynki pod zarządem AZK nie 
maiły wykonywanych legalizacji. W ubiegłym roku zakupiliśmy sto wodomierzy  
i systematycznie, kto do nas dociera, wymiana jest dokonywana. Jeżeli zaś chodzi  
o podpisywane umowy, to mamy podpisane umowy ze Wspólnotą i abonament naliczany jest 
od licznika głównego, chyba że są sytuacje, gdzie podpisana jest umowa indywidualna  
z Zakładem – Dyrektor ZGK. 
 
Radny Wilczyński podał, że w przypadku odprowadzania ścieków nie ma dodatkowego 
licznika, a funkcjonuje opłata abonamentowa. Jak wytłumaczyć taką sytuację? 
 
Bardzo dokładnie tą sprawę przedstawiałem rok temu. Opłata abonamentowa jest naliczana 
od odczytu, rozliczenia i utrzymania w gotowości tej nitki – tego przyłącza. W roku kolejnym 
zaproponujemy Państwu żeby ta opłata była jedna na poziomie 8,00 zł, które mamy dzisiaj. 
Natomiast ci mieszkańcy, którzy nie mają ścieków do kanalizacji będą płacili opłatę 
pomniejszona tj. 4,50 zł. – Dyrektor ZGK.  
 
Użytkuję liczniki na wodę od 22 lat i z nimi nie było nic robione. Pytam więc, kto ma je 
zalegalizować, czy wymienić i na czyj koszt? – radny Szwochert. 
 
Ja mam licznik, który ma 30 lat – tez nie wymieniam i tez dobrze liczy. Na każde zgłoszenie, 
ze coś jest nie tak, liczniki wymieniane są na nowe. W przyszłości byłaby konieczność 
wymiany wszystkich liczników na pojemnościowe, wtedy ten odczyt byłby naprawdę bardzo 
dokładny – Dyrektor ZGK. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję 
 
 
Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie  i przystąpiono do głosowania nad uchwałą dotyczącą 
przedłużenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 
ustalone przez Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka z o. o. w Więcborku 
 
Założenia projektu omówione został w punkcie poprzednim łącznie z wnioskiem złożonym 
do Rady przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Więcborku.  
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
Na sali 15 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
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Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad i warunków korzystania z przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest gmina Więcbork omówił 
Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 
 
Projekt uchwały ma charakter porządkujący. W styczniu 2012 roku weszła w życie ustawa,  
o publicznym transporcie drogowym, wówczas tez wszystkie Przystanki na terenie gminy 
Więcbork zostały objęte uchwałą – zarządca ich była Gmina Więcbork. W miedzy czasie 
Zarząd Dróg Powiatowych wniósł o podjęcie uchwały do Powiatu, ten zajął się swoimi 
Przystankami, Zarząd Dróg Wojewódzkich swoimi i pod jurysdykcja Gminy Więcbork 
pozostały tylko Przystanki: przy ul. Dworcowej, Zajezdnia na ul. Gdańskiej oraz jeden 
Przystanek w Zakrzewku. Uchwała ta jest przydatna przy uzgadnianiu tras, głównie 
przewoźnikom: PKS - om oraz właścicielom BUS – ów. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Na Sali 15 radnych  
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 

 
Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie akceptacji kierunku działania Burmistrza Więcborka 
zmierzającego do realizacji przedsięwzięcia pn.: „Zamknięcie i rekultywacja gminnego 
składowiska odpadów innych niż niebezpieczne i obojętne w miejscowości Dalkowo, Gmina 
Więcbork” przedstawił również p. Tomasz Fifielski. 
 
Kierownik Referatu mówił, że od dwóch miesięcy trwają rozmowy z Urzędem 
Marszałkowskim w celu uzgodnienia formalności w sprawie napisania wniosku dotyczącego 
sfinansowania inwestycji w postaci rekultywacji składowiska odpadów w Dalkowie. Istnieje 
możliwość pozyskania dofinansowania  wysokości 95%  w tym 85% - z Programu 
Infrastruktura i Środowisko, 10% - Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu. Wkład własny Gminy Więcbork wyniósłby 5%. W trakcie ustaleń wiele 
wytycznych przesyłane jest do Urzędu droga mailowa i ta drogą właśnie uzyskano informację 
o podjęciu uchwały Rady Miejskiej w przedmiocie sprawy. Pan Fifielski przypomniał 
również, że kosztorys inwestycji przewidziany jest na kwotę 1.151.000,00 zł, do tego koszt 
nadzoru inwestorskiego 1,5% - 17.000,00 zł. Łączna kwota zadania 1.169.000,00 zł. Zadanie 
ma być zrealizowane w latach 2014 - 2015 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Na sali 15 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork na lata 2013 – 2015 przedstawiła Skarbnik Gminy Wi ęcbork  p. Alina Kruk. 
 
Na wstępie Skarbnik  Gminy nadmieniła o uzupełnieniu do omawianego na posiedzeniu 
Komisji Budżetu i Finansów projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej, jakie radni 
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otrzymali tuż przed sesją. Wniesione autopoprawką zmiany dotyczyły kwoty dochodów 
bieżących i wydatków bieżących. Korekta wynikła z faktu wpłynięcia do Urzędu Miejskiego 
w dniu Komisji dwóch pism – z Urzędu Marszałkowskiego w sprawie zwiększenia dotacji  
w rozdziale 85214 / kwota 153.995,00 zł z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków okresowych/. 
Zmiana dotyczy również zmiany nazwy zadania dotyczącego rekultywacji składowiska  
w celu dostosowania jej do Projektu, którym ta inwestycja będzie objęta. Pozostałe zmiany  
w WPF związane są z ostatecznym wyliczeniem kwoty środków wolnych pozostałych  
w budżecie Gminy z poprzedniego roku – 598.421,77 zł. To pozwoliło oszacować kwotę 
kredytu, jaki Gmina chciałaby zaciągnąć na wykup obligacji i spłatę rat wcześniej 
zaciągniętych kredytów i pożyczek. Dalsze zamiany dotyczą m.in. inwestycji na składowisku 
odpadów w Dalkowie, gdzie założenia Projektu na dofinansowanie stawiają wymóg realizacji 
zadania w dwóch latach 2014 – 2015 / do tej pory zaplanowana była  
w WPF również na rok 2016/. Ostatnia wprowadzona zamiana odnosi się do inwestycji na 
ulicy Krajeńskiej. Referat Inwestycji /…/ proponuje aby to co zostało zaplanowane do 
wykonania przełożone zostało na najbliższe dwa lata. Pierwotnie zakończenie tego zadania 
planowane było w roku 2015, zatem niczego tak na prawdę przesunięcie to nie zmieni,  
a pozwoli na ostateczne zakończenie inwestycji na ulicy  Kazimierza Wielkiego, a środki 
zaplanowane w tym roku na ulicę Krajeńską na pewno w znacznym stopniu, to ułatwią. 
 
Opinia Komisji Bud żetu  i Finansów – pozytywna. 
 
Na sali 15 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013 omówiła 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
Zmian dokonano na podstawie: 

1. Promesy nr DUK.4302.070.13 L. dz. 1430/13 z dnia 27.03.2013 r. udzielenia dotacji z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na 
realizację przedsięwzięcia pn.: „Demontaż , transport i unieszkodliwienie wyrobów 
zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork". 

2. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu 
Nr WFB.1.3120.17.2013/26 z dnia 10 kwietnia 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w rozdz. 85415 § 2030 o kwotę 180.338,00 zł. z przeznaczeniem na 
dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. 

3. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu 
Nr FB.1.3120.20.2013/26 z dnia 18 kwietnia 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w rozdz. 85214 § 2030 o kwotę 153.994,00 zł. z przeznaczeniem na 
dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych w części gwarantowanej z budżetu 
państwa. 

 

Ponadto: 

1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80110 § 0750 o kwotę 603,50 zł. dokonano z uwagi 
na fakt wpływu środków pieniężnych za wynajem sali gimnastycznej w Gimnazjum 
Więcbork. 

2. Zmian w planie wydatków w rozdz. 80101 § 4039 o kwotę 0,03 zł. dokonano z tytułu 
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ustalenia ostatecznej kwoty udziału własnego w realizacji Projektu pn.: „Realizacja 
systemu innowacyjnej edukacji w województwie kujawsko- pomorskim poprzez 
zbudowanie systemu dystrybucji treści edukacyjnych", realizowanego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 
2007 - 2013. 

3. Zmian w planie wydatków w rozdz. 80110 § 4260 o kwotę 603,50 zł. dokonano z tytułu 
dochodów opisanych w pkt. l z przeznaczeniem na zakup energii elektrycznej 

4. Zmian w planie wydatków w rozdziale 85203 dokonano na podstawie pisma MGOPS w 
Więcborku nr DFK.3011.7.2013 z dnia 12 kwietnia 2013 r. 

a) w części dot. Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku przesunięto 
kwotę 3.416,00 zł z § 4210 na § 4300 celem sfinansowania całkowitych kosztów: 

− udziału 30 uczestników ŚDS w XXIX Festiwalu Piosenki Religijnej „Maria 
Carmen" w Górce Klasztornej w dniu 23 maja 2013 r. (500 zł, w tym: 300 
zł - koszt udziału w festiwalu, 200 zł - koszt transportu), 

− udziału 7 uczestników w Mistrzostwach Pomorza w piłce nożnej 
Środowiskowych Domów Samopomocy w Chojnicach w dniu 7 czerwca 
2013 r. (100 zł - koszt udziału 7 uczestników), 

− 8 wyjazdów na basen do Nakła nad Notecią- raz w miesiącu (416 zł - 6,50 
zł x 8 osób x 8 m-cy), 

− organizacji 40 h zajęć dla uczestników ŚDS z zakresu profilaktyki i terapii 
uzależnień (koszt zatrudnienia specjalisty psychoterapii uzależnień 60 zł x 
40 h). 

b) w części dotyczącej Klubu Samopomocy „DOMEK" przesunięto z § 4210 
kwotę 477 zł na § 4110, 4120 celem zabezpieczenia całkowitych kosztów 
zatrudnienia specjalistów w bieżącym roku. 

5. Zmian w planie wydatków w rozdz. 85415 § 3260 o kwotę 225.422,50 zł. dokonano z 
uwagi na pismo Kujawsko -Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i 
Budżetu Nr WFB.1.3120.17.2013/26 z dnia 10 kwietnia 2013 r. dotyczącego 
zwiększenia planu dotacji w rozdz. 85415 § 2030 o kwotę 180.338,00 zł. oraz przy 
udziale środków własnych Gminy Więcbork w wysokości 45.084,50 zł. z 
przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o 
charakterze socjalnym. 

6. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90019 § 4300 o kwotę 198.550,00 zł. dokonano z 
uwagi na usługi związane z realizację zadania pn.: „Demontaż , transport i 
unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork". 

7. Zmian w planie wydatków inwestycyjnych w rozdziale 60016 o kwotę 50.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na umożliwienie realizacji przebudowy całego odcinka ulicy 
Kazimierza Wielkiego tj. 186 m i najbardziej newralgicznego odcinka ulicy Bolesława 
Chrobrego tj. 34 m w Więcborku objętego pozwoleniem na budowę. Natomiast 
wykonanie Przebudowy ulicy Krajeńskiej w Więcborku przesuwa się na lata 2014 - 
2015. 

8. Zmian w załączniku „Przychody i rozchody w 2013 r." dokonano z uwagi na przyjęcie 
w planie przychodów kwoty wolnych środków w wysokości 598.421,77 zł. 
wynikających z ewidencji księgowej jako źródło finansowania rozchodów. 

 
 
 
Opinia Komisji Bud żetu  i Finansów – pozytywna. 
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Na sali 15 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na spłaty wcześniej zaciągniętych 
pożyczek i kredytów oraz wykupu obligacji  przedstawiła Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
Przedłożony projekt zakłada wyrażenie zgody przez Radnych na zaciągnięcie przez Gminę 
kredytu w wysokości 1.974.894,23 zł. Z czego Kwota 500.000,00 zł ma zostać przeznaczona 
na wykup obligacji, a kwota 1.474.894,23 zł, na spłaty wcześniej zaciągniętych pożyczek  
i kredytów. Okres spłaty kredytu ma wynieść dziesięć lat wliczając roczny okres karencji   
w jego spłacie. Zabezpieczenie zwrotu kredytu stanowić będzie tak jak, było to do tej pory, 
weksel własny in blanco. Jako źródło pokrycia zobowiązań wskazane zostały dochody własne 
gminy. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Henryk Szwochert tytułem komentarza do wywołanego projektu uchwały stwierdził, 
że zaciąganie kredytu celem spłaty wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek  oraz 
wykupu obligacji świadczy o tym, iż sytuacja Gminy jest bardzo trudna. Właściwym byłoby 
spłacanie kredytów zyskiem wypracowanym z poczynionych inwestycji, na które były one 
zaciągnięte albo z oszczędności i w tym przypadku radny miał na myśli np. środki 
zaoszczędzone, na zakupie opału  w związku z wykonaną termomodernizacją budynków 
oświatowych. Natomiast spłata kredytu kredytem jest już bardzo niebezpieczną sprawą  
i w tym przypadku, żadne zapewnienia Skarbnik o dobrej sytuacji Gminy, go nie przekonają. 
Dane bowiem mówią, co innego. 
 
Radny Andrzej Wenda  chciał wiedzieć ile łącznie Gmina ma zobowiązań kredytowych. 
 
Skarbnik Gminy  w pierwszej kolejności odniosła się do wątpliwości zgłoszonych przez 
radnego Szwochert. Mówiła, że  finanse publiczne generalnie powinny funkcjonować   
w układzie, w którym dochody winny być równe wydatkom. Obecne okoliczności są 
konsekwencją tego, co działo się w latach wcześniejszych tj. konstruowania budżetu  
w oparciu o deficyt. Na pokrycie deficytu trzeba wykazać źródła finansowania i w tym celu 
zaciągano kredyty. Źródła finansowania należy również wykazać do już wcześniej 
zaciąganych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek. Poprawa sytuacji tzn. zmniejszenie 
zadłużenia, będzie wówczas, kiedy będą planowane nadwyżki tak, jak jest to już w tym roku 
wymuszone Wieloletnią Prognozą Finansową. Środki pochodzące z nadwyżki lat poprzednich 
będzie można zadysponować na spłatę posiadanego zadłużenia. Póki, co środki w budżecie na 
tą okoliczność są zabezpieczone i nie powinno być żadnych niespodzianek. Jeżeli zaś chodzi 
o pytanie radnego Wenda, to po pierwszym kwartale okresu sprawozdawczego tego roku, 
suma zadłużenia z tytułu posiadanych kredytów, pożyczek, wyemitowanych obligacji, 
wyniosła nieznacznie powyżej 18.000.000,00 zł. W ubiegłym roku łączny koszt z tytułu 
obsługi kredytów i pożyczek przekroczył nieznacznie 1.000.000,00 zł. 
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Radny Szwochert  pytał z czego Gmina będzie miała tą nadwyżkę finansową? Odpowiedział 
też od razu, że jego zdaniem pochodzić ona może jedynie z środków pochodzących ze 
sprzedaży majątku. 
 
Dochody zaplanowane są większe, jak wydatki stąd nadwyżka – Skarbnik Gminy.  
 
A z czego te dochody? Tylko ze sprzedaży majątku więcej nie uzyskamy – radny Szwochert. 
 
Uzyskamy – stwierdziła Skarbnik Gminy 
 
Radny Waldemar Kuszewski nawiązując do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej podkreślił to, o czym wspomniała Skarbnik Gminy, a mianowicie, że to przepisy 
wymusiły zaplanowanie nadwyżki. Zwrócił uwagę, że do tej pory nadwyżki odwlekane  były  
na czas przyszły, a momencie realizacji budżetu zawsze było trochę inaczej. Teraz Program 
służący do opracowania Wieloletniej Prognozy Finansowej uniemożliwia takie działania. 
Niemniej w WPF na lata 2013,2014 i 2015 zaplanowane są kredyty, a dopiero w roku 2016 
spłata rat kapitałowych w kwocie 1.899.536,00 zł nastąpi z planowanej nadwyżki budżetowej 
roku 2015. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję.  
 
Na sali 15 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 
Ad. 16 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka  
p. Paweł Toczko.  
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/odp. na interp. radnego Antczak/ 
� W momencie otrzymania informacji od sołtysa sołectwa Runowo, co do treści tabliczek 

informacyjnych zostaną one zamówione. 
 
/Odp. na interp. radnego Balcer/ 
� Pismo w sprawie drogi w Zabartowie zostało skierowane do Zarządu Dróg Powiatowych 

w Sępólnie Krajeńskim – właściciela drogi. 
 
/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Zapytanie radnego dotyczące budowy chodnika przy ul.. I AWP ujęte w formie pisma 

skierowane zostało do Zarządu Dróg Powiatowych w Sępolnie Krajeńskim. 
 
/Odp. na interp. radnego Posieczek/ 
� Prace dotyczące ubytków w drodze Strażackiej w Sypniewie oraz Dworcowej  

w Więcborku na dzień 22.04.2013r. są w toku. Termin wykonania – koniec kwietnia 
2013r. 

� Sprawa przyłączy wodociągowych do posesji w Jeleniu była już omawiana w roku 
ubiegłym. Wyjaśniono że w projekcie technicznym budowanej sieci nie uwzględniono 
budowy sieci do  w/w posesji. Istnieje możliwość wybudowania przyłącza 
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wodociągowego o długości ok. 200m wraz z przewiertem pod droga powiatową na 
zlecenie dwóch zainteresowanych mieszkańców. Orientacyjny koszt wykonania przyłączą 
to kwota ok. 10.000,00 zł plus należny podatek VAT. 

 
/Odp. na interp. radnego Wenda/ 
� Kwestia podwyżek w gminnych jednostkach wygląda następująco: 

- Urząd Miejski – podwyżek w bieżącym roku nie przewidziano. W przypadku dwóch 
pracowników, zwyżka pensji nastąpiła w związku ze zmianą kategorii zaszeregowania / 
podwyższenie kwalifikacji/, 
-  BOOS – z początkiem stycznia 2013r. przyznano wszystkim pracownikom 
niepedagogicznym podwyżkę w kwocie 200,00 zł + 2% / uwzględnione w budżecie 
Gminy na rok 2013/, 
- Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna – pracownicy otrzymali 2% podwyżki. 
- Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku - pracownicy otrzymali 2% podwyżki. 
- Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej- nie waloryzował wynagrodzeń 
pracowników w roku 2013r. 

 
Odpowiedź na interpelacje z sesji bieżącej 
 
/Odp. na interp. radnego Antczak/ 
� Burmistrz wspólnie z Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Runowie zbada możliwości 

finansowe i jeżeli takowe będą dodatkowy oddział przedszkolny zostanie utworzony. 
Wpierw jednak zebrane zostaną deklaracje rodziców dzieci, które nie dostały się do 
więcborskiej placówki, tak by środki wydane na uzupełnienie etatu nie dotyczyły jedynie 
grupy dziesięciu dzieci, które nie zostały przyjęte do Placówki w samym Runowie. 

� Zlecenie na dostarczenie pasku do piaskownic zostało wykonane wraz z załączonym 
wykazem miejsc na terenie gminy Więcbork, gdzie należy go  wymienić. Realizacja 
zadania miała nastąpić jeszcze przed zbliżającym się długim weekendem majowym. 

� Równiarka została naprawiona i sukcesywnie w miarę możliwości będzie ona kierowana 
do naprawy dróg gminnych. Z racji ograniczonych możliwości finansowych i ilości 
zakupionego kruszywa, będzie on dosypywany w najbardziej newralgicznych punktach. 

 
/Odp. na interp. radnego Wilczyńskiego/   
� Sprawa podjazdu do Urzędu Stanu Cywilnego niewątpliwie umknęła uwadze.  

W najbliższym czasie Burmistrz rozmawiać będzie w tym temacie z Kierownikiem 
Referatu UM p. Tomaszem Fifielskim oraz dokona odpowiednich uzgodnień z Zarządem 
Dróg Wojewódzkich z racji tego, ze cześć podjazdu będzie musiała być połączona  
z chodnikiem będącym och własnością.  

 
/Odp. na interp. radnego Posieczek/ 
� Gmina przeprowadziła rozmowy z  właścicielami Stacji Paliw i Zakładu Drzewnego 

sąsiadujących z wskazaną przez radnego drogą i w perspektywie planowany jest remont 
przedmiotowej nawierzchni przy finansowym współudziale wyżej wymienionych. Osobną 
sprawą jest w tym przypadku wytyczenie tej drogi. 

 
/Odp. na interp. radnego Kielich/ 
� Ubytki nie tylko na ul. Brzozowej będą na bieżąco uzupełnianie. Długo trwająca aura 

zimowa przesunęła nieco kalendarz tego typu prac i z racji tego jest problem  
z terminowością wykonawstwa. 
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� W sprawie możliwości naprawy toru motocrossowego Burmistrz skonsultuje się  
z Kierownikiem Referatu UM p. Fifielskim. 

� Swego czasu p. R. H. podpierał się ekspertyzą, która wskazywała, że 1,30ha ziemi, która 
miałaby powiększyć tor motocrossowy warta jest 140.000,00 zł. Następnie przedstawił 
ekspertyzę na kwotę 290.000,00 zł. Obie kwoty zostały przez gminę zanegowane. 
Określone sumy są nie do przyjęcia. Burmistrz Więcborka rozmawiał  
z Prezesem WKM, który sugerował nawiązanie kontaktu z Proboszczem Parafii 
więcborskiej w temacie, o którym mówił radny. 

� W sprawie ul. Dworcowej Burmistrz Więcborka wspólnie z Wicestarostą Henrykiem 
Pawlina w miesiącu maju podejmą określone działania tj. zmuszenia PKP do wydzielenia 
działki, na której jest droga, a następnie poczynienia kroków w celu jej 
skomunalizowania. Kłopotem w całej sprawie jest dotarcie do osób decyzyjnych. 
Wcześniejsze próby załatwienia sprawy zawsze utykały w martwym punkcie i procedura 
kończyła się dla Gminy Więcbork negatywnie. Może teraz całość da się sfinalizować. 

� Równiarka gminna jest jedna dróg wymagających naprawy wiele, zatem w odpowiedniej 
kolejności pojawi się ona również na drodze do Dalkowa. 

 
/Odp. na interp. radnego Wobszal/  
� Dziury na skrzyżowaniu ulicy Złotowskiej i Dworcowej były już łatane i nie powinno być 

tam już ubytków zagrażających bezpieczeństwu ruchu drogowego. Niemniej informacja 
zostanie sprawdzona przez pracowników UM. 

� Kwestia składowania przez mieszkańców odpadów komunalnych po wejściu w życie 
nowych zasad gospodarki śmieciowej była już przedmiotem dyskusji na posiedzeniu 
Komisji Budżetu /…/. Wszystkie inne odpady poza wyselekcjonowanymi – opisanymi 
odrębnie, w tym również popiół, winny być wyrzucane do pojemnika ogólnego.  
W kolejnych latach zasady gospodarki odpadami będą uszczegóławiane chociażby z racji 
potrzeby zwiększenia materiałów odzyskiwanych. Burmistrz zapewnił również, ze 
wszystkie informacje, jakie wyjdą od tej chwili z referatu zajmującego się działem 
gospodarki odpadami zawierać będą jeszcze bardziej sprecyzowane wytyczne.    

 
/ Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego/ 
� Interpelacja dotycząca zapadającego się asfaltu na ul. Słonecznej w Więcborku została 

odnotowana przez Kierownika Referatu UM p. Tomasza Fifielskiego, który postara się w 
jak najszybszym czasie problem rozwiązać. Pierwszym korkiem na pewno będzie 
oznakowanie niebezpiecznego miejsca. 

 
/Odp. na interp. radnego Wilczyńskiego/ 
� Obecnie oczekuje się na wykonanie zarysu Studium Zagospodarowania Przestrzennego 

przez Urbanistę p. Pawła Łukowicza. Jego wykonanie warunkuje zorganizowanie 
spotkania, o którym mówił radny Wilczyński. W najbliższym czasie zrobione zostanie 
rozeznanie na jakim etapie prac jest w/w dokument. 

 
/Odp. na interp. radnej Witczak/  
� Jednym z elementów poprzedzających przystąpienie do realizacji  inwestycji 

zlokalizowanych w obrębie dróg jest sporządzenie zmiany organizacji ruchu na czas 
trwania robót. Plan taki został zatwierdzony przez Zarząd Dróg Wojewódzkich. Na pewno 
pojawi się moment, szczególnie w trakcie zmiany nawierzchni jezdnej, kiedy przejazd 
przez Rynek będzie zamknięty. Ile ta uciążliwość potrwa trudno powiedzieć. 

 
/Odp. na interp. radnego Piłka/ 
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� Ubytki na odcinkach tras wskazanych przez radnego zgłoszone zostaną do Zarządu Dróg 
Powiatowych. 

 
/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Kwestia uszkodzeń asfaltu spowodowanych podmywaniem wód kanalizacji deszczowej 

na Osiedlu BoWiD zanotowana została przez dyrektor Zakładu Gospodarki komunalnej w 
Więcborku. 

� Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski przyjął do wiadomości potrzebę dotarcia  
z deklaracjami dotyczącymi gospodarki odpadami bezpośrednio do mieszkańców Osiedla 
BoWiD. 

� Sprawa zmiany organizacji ruchu na ulicy Wodnej omawiana była w ubiegłym roku. 
Mówiono wówczas, że nie zostanie ona wprowadzona wcześniej, jak po wykonaniu 
inwestycji na więcborskim Rynku.  

 

 
Radna Grażyna Witczak prosiła, żeby w miarę możliwości Gmina wpłynęła na wykonawcę 
robót  - Firmę SKANSKA, by organizacja przebiegu wykonywanych tam prac uwzględniała 
dostępność mieszkańców gminy do znajdujących się w pobliżu Rynku sklepów i instytucji. 
 
Radny Waldemar Kuszewski  przypomniał, że temat znamy organizacji ruchu na ul Wodnej 
ciągnie się od momentu oddania parkingu, zatem jeżeli zwlekanie przeciąga się dwa, trzy lata 
okazuje się, iż rzeczywiście na pół roku nie warto nic zmieniać. Takie działanie, to jednak 
żadna metoda. Radny zgłosił również, że coraz więcej autobusów oraz samochodów 
ciężarowych przejeżdża przez centrum miasta omijając objazd ulica Złotowską i Dworcową. 
Wielu mieszkańców zwraca na to uwagę. Być może najlepszym rozwiązaniem w takiej 
sytuacji byłoby zgłoszenie faktu na policję ale skoro mieszkaniec zwraca się z tym do niego 
czuje się w obowiązku przekazać ten problem dalej. 
 
Burmistrz Wi ęcborka podziękował radnemu za przypomnienie dotyczące zmiany 
organizacji ruchu. Przekonywał również, że w sprawie łamania przepisów przez kierowców 
autobusów, czy samochodów ciężarowych, zawsze podkreślał słuszność natychmiastowej 
reakcji i powiadomieniu właściwych służb. Odruch obywatelski w tego typu sprawach  
i w przypadku każdego innego naruszenia prawa, jest jak najbardziej wskazany. 
Będąc przy głosie zaprosił jeszcze raz wszystkich radnych do udziału w uroczystym otwarciu 
obiektu „ORLIK” przy Szkole Podstawowej w Więcborku dnia 26.05.2013r. o godz. 11:00. 
oraz obchodach Święta Konstytucji - Dnia 3 Maja, które rozpocznie się 10:30 zbiórką przy SP 
w Więcborku i przemarszem do Kościoła.  
 
Ad. 17 Wolne wnioski i zapytania radnych. 
 
Radna Grażyna Witczak nawiązała do pisma, które trafiło do radnych w materiałach 
sesyjnych a skierowane było do Rady Miejskiej od Pani Walter - Dyrektor Departamentu 
Środowiska Urzędu Marszałkowskiego Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie, 
która ujmując ogólnie dotyczy Krajeńskiego Parku Krajobrazowego. Pytał, czy w tej sprawie 
Rada będzie podejmowała jakąś uchwałę, bądź wydawała opinię? 
 
Przewodniczący RM odpowiedział, że nie. W tej chwili Urząd musi sprawdzić wszystkie 
działki i inne dane. Poza tym Rada zwróciła się w tej sprawie do Marszałka, wcześniej 
podjęła uchwałę o zmianę granic Parku Krajobrazowego i czeka 1,5 roku nie mając żadnej 
odpowiedzi. Sąsiedniej Gminie – Gminie Sępólno chodzi natomiast o to, by obecna uchwała 
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nie był przeszkodą w kontynuacji remontu kapitalnego Pałacu w Komierowie. Zdaniem 
Przewodniczącego Marszałek wziął się też na sposób – przygotował projekt uchwały, który 
reguluje kwestie związane ze zbiornikami wodnymi znajdującymi się przy pałacach 
wyłączając je spod zakazu tym samym robiąc ukłon w stronę „interesów” Sępólna. Wydaje 
się zatem, że wyrażenie akceptacji dla proponowanych przez Marszałka zmian, które nie 
rozwiązują  problemów gminy Więcbork, dałoby mu pretekst do odmowy podejmowania 
jakichkolwiek działań kierunkowych w najbliższej przyszłości tj. możliwość powołania się na 
podjętą już  uchwałę uprzednio zaakceptowaną przez więcborską Radę.  Skoro Gmina 
Więcbork czeka na odzew Marszałka ponad rok, to w tej chwili nie uważa za stosowne, by po 
otrzymaniu projektu uchwały, który jest dla niej niekorzystny, od razu w pośpiechu 
akceptować to, co proponuje Marszałek cyt.: „upiekłby własną pieczeń, kosztem naszych 
problemów” – koniec cytatu. Żeby jednak nie zarzucono Radzie, że ta nie respektuje terminu 
do udzielenia odpowiedzi, wysłane zostało pismo o przyjęciu projektu do wiadomości  
z zaznaczeniem, że dane w nim zawarte zostaną zweryfikowane przez  osoby z otoczenia 
Burmistrza Więcborka, które posiadają specjalistyczna wiedzę w temacie. 
 
Nie do końca rozumiem. Na początku zrozumiałam, że wszystko akceptujemy i jest ok. teraz 
zrozumiałam, że odwlekamy temat w czasie, żeby nie podjąć żadnej uchwały? – radna 
Witczak 
 
Marszałek tez powinien nam dać odpowiedź w przyzwoitym terminie, nie rok, czy półtora po 
– Przewodniczący RM. 
 
Nie wiem dlaczego te kserokopie nie obejmują daty wpływu – kiedy te dokumenty wpłynęły 
do Biura Rady. Skoro jednak pismo datowane jest na 26 marca, to zapewne na początku 
kwietnia były, w związku z czym mijają terminy urzędowe. Jeżeli w terminach budowlanych 
jest zastrzeżenie, że nie podjęcie decyzji w ciągu 21 dni jest równoznaczne z decyzją 
pozytywną, to czy w tym przypadku też nie jest podobnie „nie wypowiedzieliście się, znaczy 
akceptujecie” – radna Witczak.  
 
Nie powiedzieliśmy, że potrzebujemy więcej czasu na zapoznanie się… - Przewodniczący 
RM. 
 
A kto to powiedział? Tak jak powiedziałam na początku – jest to pismo skierowane do Rady, 
nie Przewodniczącego ale dobrze skoro Pan uważa, że da nam papiery do przeczytania, a sam 
podejmuje decyzję, to jest Pańska wola  – radna Witczak. 
 
Wydaje mi się, że ten zarzut jest całkowicie nieuzasadniony, bo od razu to pismo 
skierowałem do Burmistrza – Burmistrz je przyjął. Mieliśmy również spotkanie  w Powiecie, 
które zorganizował również Burmistrz Więcborka z burmistrzami, Wójtem i Starosta i na ten 
temat dyskutowaliśmy. Stanowisko nie tylko nasze ale i Kamienia, Sośna jest podobne. To 
nie to, że zostało to zahamowane ale nie sposób ustosunkować się do propozycji 
przedłożonych przez Marszałka w projekcie uchwały w ciągu tygodnia. Burmistrz w tej 
chwili przygotuje pewne materiały i skieruje je na posiedzenie komisji i Radę i wówczas 
udzielona zostanie pełna odpowiedź – mówił Przewodniczący RM. 
 
Burmistrz Wi ęcborka zabierając głos w temacie powołał się na słowa radnej mówiące  
o tym, ze skoro nie ma odpowiedzi należy przyjąć, że stanowisko jest pozytywne. Idąc tym 
tokiem rozumowania należałoby zatem uznać, że pismo Gminy w Spawie wyłączeń z granic 
Parku sprzed trzech lat, na które do dzisiaj nie uzyskano dopowiedzi, załatwione zostało 
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pozytywne i wyłączenia są. Pismo, które trafiło do Rady zostało przekazane mu przez 
Przewodniczącego RM z prośbą o wyrażenie opinii. Dane ujęte w załączonym projekcie 
Marszałka sprawdzone zostały wspólnie z Panem Fifielskim i Ryduchowskim, a w piśmie 
przewodnik wyraźnie chodzi nie o wydanie opinii, a o uzgodnienie. Po wstępnej weryfikacji 
projektu ustalono, że zawiera on mnóstwo poważnych błędów. Przede wszystkim ktoś 
zastosował metodę ”kopiuj – wklej” z pierwotnego Zarządzenia Wojewody, który powoływał 
Park. Działki, o których tam mowa częściowo już się pozmieniały, co oznacza , że opis granic 
Parku już powinien wyglądać inaczej. Co więcej podczas tworzenia pierwotnych granic Parku 
nie zgadza się areał powierzchni wyłączonej pod Więcborkiem. Burmistrz zlecił swoim 
służbom, aby jeszcze raz przeanalizowały treść tego pisma, bo raczej wątpliwym jest, by 
radni chcieli uzgadniać stan który niezgodny jest ze stanem rzeczywistym. Jeżeli radni mają 
podjąć jakąkolwiek decyzję, to chcą podjąć ją zgodnie ze stanem faktycznym nie można 
zatem robić tego w pośpiechu tylko dlatego, że Marszałek przysłał pismo w sprawie. Ponadto 
w projekcie zastanawia fakt, że w projekcie Marszałka wyłączeniu spod zakazu podlegają 
wszystkie zbiorniki wodne przy zespołach pałacowo-parkowych natomiast całkowicie pomija 
się problem zbiorników, które są uciążliwością dla  rolników z gminy Więcbork i terenów 
ościennych. Dlatego też służby gminne chciałby przygotować materiały, które zawierać będą 
uściślone i rzetelne dane dotyczące areału i urealnione granice Parku, jeżeli chodzi  
o numerację działek. Jednocześnie uważa, że nadarza się bardzo dobry moment, by 
„nacisnąć” na Urząd Marszałkowski, aby ten zajął konkretne stanowisko odnośnie zagadnień, 
w sprawie których Gmina prowadzi starania od dłuższego czasu. Jeszcze w poprzedniej 
kadencji Rady Burmistrz wspólnie z Wiceprzewodniczącym p. Kosiniakiem udał się do 
Urzędu Marszałkowskiego na spotkanie z Komisją ds. wyłączenia i zamiany granic Parków, 
tam tez usłyszeli, że organ pochyli się nad sprawa kiedy wykonana zostanie analiza 
przyrodnicza. Analiza został przygotowana i bodajże dwa lata temu przekazana ale do tej 
pory nie ma żadnej odpowiedzi w tym temacie. Czy ma to oznaczać, że Komisja nie działa?  
Od półtorej roku w ramach Powiatu czynione są starania skupionych w nim gmin  
o zdefiniowanie pojęcia „zbiornika wodnego” i wprowadzenie takich zapisów, które pozwolą 
normalnie funkcjonować rolnikom. Niestety cały czas nic w tym zakresie się nie robi. Gminy 
chciałyby żeby połączyć ujęte w projekcie uchwały Sejmiku wyłączenia dotyczące zespołów 
pałacowo-parkowych z wyłączeniami dotyczącymi zbiorników wodnych ograniczających 
rozwój i działalność gospodarstw i mieszkańców z terenu gminy Więcbork i gmin 
ościennych. 
 
Przewodniczący RM podkreślił, że  nie chodziło tu o załatwienie sprawy całkowicie ale  
o ustalenie pewnego scenariusza działań, które doprowadzą do tego, że radni otrzymają 
odpowiedni materiał  nad którym będzie mogła się „pochylić”, przedyskutować  
i do przedmiotu ustosunkować.  
 
Radna Witczak podziękowała Burmistrzowi za wyjaśnienie, które naświetliło sytuację.  
Co zaś do wspomnianego areału, to niezgodność areału wyłączona wyszła już w momencie 
kiedy Rada próbowała okroić Park. Intencja jej była nieco inna niż podejrzewana,  
ponieważ dla niej, co zresztą też zostało powiedziane, to wyłączenie jest pod konkretnych 
inwestorów, przy czym jej zdaniem nie dotyczy to tylko Krajeńskiego Parku, a wszystkich 
parków w województwie a śmie twierdzić, że nawet wszystkich w kraju. Jest to swego 
rodzaju ruch odgórny dający możliwość działania inwestorom i pewnie taki ruch społeczny  
o szerszym kręgu byłby skuteczniejszy niż tylko nasz. Przypuszcza, że tego typu problemy 
maja nie tylko gminy w obrębie naszego Parku ale również wszystkie parki na terenie całego 
kraju. Burmistrz słusznie zauważył, że wszystkie podejmowane działania powinny być 
zgodne z wymogami prawa. Dla niej natomiast wszystkie działania, które podejmuje, czy też 
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nie podejmuje Sejmik nie są zgodne z prawem.  Jeżeli bowiem w podstawie prawnej 
otrzymuje się coś, co mówi o likwidacji bądź zmniejszeniu Parku, to nie dotyczy tej uchwały, 
bo tu ani się nic nie likwiduje, ani nie zmniejsza. Tu tylko zdejmuje się zakazy w jakimś 
określonym obszarze i jeżeli ktoś mówi, że można tak uczynić z powodu bezpowrotnej utraty 
walorów przyrodniczych, historycznych i kulturowych, to należy zapytać „co np. utraciło 
Komierowo”? Generalnie jest za tym, by tak, jak sugerowano to na spotkaniu z posłami, 
zmiany nastąpiły poprzez ustawę. Uzgodnić te sprawy w szerszym gronie np. na spotkaniu 
włodarzy gmin z terenu województwa i wówczas zdaniem radnej z automatu byłoby po 
problemie. 
 
W tym przypadku hamulcowym jest Marszałek Województwa i Pani Walter – mówił 
Przewodniczący RM. 
 
Burmistrz Wi ęcborka zwrócił również uwagę, że w ubiegłym roku w styczniu otrzymał 
pismo z Urzędu Marszałkowskiego podpisane przez Wicemarszałka p. Kurzawa pytał, czy 
wyraża on zgodę na pracę w Radzie Parku. Podobnie, jak jego koledzy wyraził zgodę na taką 
działalność. Pismo przysłane zostało w styczniu 2012r. natomiast cztery miesiące wcześniej 
Sejmik Województwa uchwalił jeden Statut na wszystkie parki krajobrazowe w naszym 
województwie, w którym nie ma żadnej wzmianki o radzie parku. Był to bardzo wyraźny 
rozdźwięk, więc pozwolił sobie to  sprawdzić i np. w województwie wielkopolskim jest Rada 
Parków i włodarze mają w niej oczywiście głos doradczy. Pozbawiono włodarzy naszych 
gmin jakiejkolwiek informacji o działaniach i zamierzeniach Parku, a  przecież KPK powstał 
z inicjatywy samorządowców. Chciano by zatem zawrócić uwagę Urzędowi 
Marszałkowskiemu, aby pewne rzeczy nadrobił i spowodował, że w Statucie nie tylko KPK 
ale wszystkich parków w województwie pojawił się zapis o radach parków lub jednej radzie 
parków / tak jak jest to w województwie wielkopolskim/ i żeby społeczny organ doradczy 
jednak był. Burmistrz uważał, ze funkcjonowanie tego organu jest ważne chociażby w takich 
sytuacjach , jak uzgadnianie zapisów projektu uchwały o której mowa powyżej. 
 
Radny Waldemar Kuszewski  podsumowując dyskusję stwierdził, że wiele zostało 
wyjaśnione, gdyż wcześniej zastanawiano się dlaczego to pismo nie zostało skierowane 
chociażby na jedną z komisji RM. Uważał, ze powinno to trafić na posiedzenie takiej komisji 
i tam powiedziane, to co radni usłyszeli w tym punkcie obrad od Burmistrza Więcborka  
i Przewodniczącego RM. Radni popierają taki tok działania szczególnie, że z propozycji 
Marszałka wynika, iż pewne sprawy można załatwić „od ręki”, a inne odkładane są w czasie 
bez żadnego oddźwięku, a Radzie zależy przecież na tym by załatwić istotny dla gminy 
problem. 
 
Tym akcentem obrady zakończono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady trzydziestej sesji rady miejskiej 
w Więcborku”, zamknął obrady. 
 
Prot. I. Mrozek 
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